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Milí spoluobčané, milé děti, 
 

je za námi polovina roku 2010. Jak 

slýcháme z médií a jak sami hodnotíme 

tento čas? Takový rok snad ani nepama-

tujeme. Zima byla dlouhá, chvíli pěkné 

počasí, kdy jsme se všichni snažili podělat 

vše na zahrádkách a záhumenkách, 

a potom hodně dešťů a hodně vody, která 

působila nemalé škody.  

Jaký bude čas příští? Přál bych nám všem, 

aby bylo pěkné počasí, hodně sluníčka. 

Blíží se doba prázdnin a dovolených. 

Využijme ji k příjemnému odpočinku 

a někdy v podvečer, když si s přáteli 

sedneme k ohni, přemýšlejme a buďme 

vděční. 

Hodně krásných dnů příštích přeje 

Milan Šesták 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 

TÉMA NOVIN 
 

ŠETŘME 
 

ENERGIÍ! 
 

 

 ProcházkaProcházkaProcházkaProcházka    
                                

Jdu podél lesa v podvečer, 
kde omamně lípa voní, 

snad bych dál ani nedošel, 
omámen vůní její. 

 

Tišina lesní a svatý klid, 
přírodních vůní záplava, 
což lze jen tak odejít? 

posedím v mechu, ach to je úleva. 
 

Zpěv ptactva zvolna utichá, 
jen cvrček  ladí husličky, 

lesní píseň vkrádá se do ucha, 
krásný zdá se hned svět celičký. 

 

Pocit svěžesti  na těle i duchu, 
vykročím svižně k domu, 
nasycen lesního vzduchu, 

s duševním pokojem k tomu. 
 

 

Bezesná nocBezesná nocBezesná nocBezesná noc    
 

Jak střípky rozbitého džbánku 
rozlétl se život kolem 

a pláč už mám na kahánku, 
sedě za opuštěným stolem. 

 

Představa chvil radostných, 
víc a víc srdce drásá 

při otázkách nesčetných, 
co poslední svit v duši zhášá. 

 

Za oknem tmavá noc, 
tíseň a tklivá chvíle, 

však nikdo nejde na pomoc, 
nikdo netváří se mile. 

 

Myšlenky se rojí, rostou, 
nabývají rozměr příšerný, 

slyšet jen jednu milou vetu prostou, 
dřív než se rozední. 

 

Karel NedbálekV 
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Květnové setkání maminek zpestřilo čtení s knihovnicí Alenou Pakostovou. 
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2 Ze zasedání zastupitelstva obce 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 
8. 4. 2010: 

 

1. Strategický plán rozvoje obce. Schválilo 
strategický plán rozvoje obce pro období 2010 – 
2014. Časový harmonogram je doporučující 
a závisí na finančních možnostech obce. 
• Úprava veř. prostranství u kaple II. etapa do 2011 
• Úprava prostranství Nedbálkovo s technickým 

zázemím pro obec do 2012 
• Výměna oken a zateplení hasičské zbrojnice 2013 
• Dostavba kulturního domu 2014 

2. Rozpočtové opatření. Schválilo rozpočtové 
opatření č. 1/2010: navýšení rozpočtu knihovny na 
15.000,- Kč pro splnění standardu nutného 
k možnosti přihlášení do soutěže Knihovník roku. 

3. Vesnice roku. Schválilo přihlášení obce do 
soutěže Vesnice roku 2010. 

4. Knihovník roku. Schválilo přihlášení Aleny 
Pakostové do soutěže Knihovník roku 2010. 

5. Věcné břemeno – E.ON. Schválilo smlouvu 
o věcném břemenu se společností E.ON Distribuce, 
a. s. Jedná se o síť NN vedenou na pozemcích p. č. 
99, 100/3, 352 (Písky), jejichž vlastníkem je obec. 
Jednorázová úplata stanovena ve výši 9.000,- Kč. 

6. Pochod Clay-Eva. Vzalo na vědomí zprávu 
o organizaci nočního vzpomínkového pochodu. 
Schválilo příspěvek 2.000,- Kč Klubu vojenské 
historie HP 19 a zajištění občerstvení. 

7. Bioodpad. Vzalo na vědomí nabídky na nakládání 
s bioodpadem: Machová – kompostování, požaduje 
500 m2 plochy s oplocením, po dobu 5 let režijní 
náklady. Lechotice – 2 kontejnery na BIO 
a kompostování v Lechoticích – za režijní náklady. 

8. Diskuse. V. Zapletal – Laguna je stále vedena jako 
ekologická zátěž obce – zapracovat do strategické-
ho plánu. D. Vojáček – od 19. týdne brigáda na 
hřišti. M. Mynář – jako osobnost Vesnice roku 
přijal pozvání do Rumunska. M. Koppová – 
domluvit schůzku ohledně Skopalíkova pole. 
 
 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 
20. 5. 2010: 

   
1. Závěrečný účet 2009. Schválilo návrh 

závěrečného účtu obce se souhlasem bez výhrad. 
Obec hospodařila se schodkem 1.235 tis. Kč, který 
byl kryt úsporami z minulých let. 

2. Rozpočtové opatření. Schválilo rozpočtové 
opatření č. 2/2010 – přesun částky 100 tis. Kč 
z  vodovodu na budování kanalizace. 

3. Kanalizace Písky. Schválilo vybudování 
kanalizace a proplacení částky 348 tis. Kč 
firmě AREKOP. Vyřeší se tak vleklý problém 
s odkanalizováním RD č. 117. 

4. Knihy pro předškoláky. Schválilo žádost MŠ 
Mysločovice o proplacení knih pro 
předškoláky v ceně 237,- Kč. 

5. Příspěvek Středisku rané péče Olomouc. 
Vzalo na vědomí žádost této organizace 
o finanční příspěvek. Ukládá starostovi 
zjištění, o jaké občany z Hostišové se jedná 
a jak probíhá péče o ně. 

6. Kontrolní výbor. Vzalo na vědomí zprávu 
o neoprávněném vylepování plakátů v rámci 
předvolební kampaně v autobusové zastávce. 
Bylo podáno trestní oznámení. 

7. Diskuse (výběr). V. Zapletal – úmysl pana O. 
Vojáčka umístit informační pamětní tabuli 
u demolovaného domu č. 19. M. Kovář – 
upozornil na parkování aut před zbrojnicí a na 
závazek obce ohledně odkanalizování jeho 
pozemku na Strážné. M. Koppová – 
upozornila na možnost zaměstnávání dělníka 
z úřadu práce na úklid obce. Starosta zajistí 
podrobnosti. 

  
VÝSLEDKY VOLEB DO PARLAMENTU PS 
ČR 28. A 29. KVĚTNA 2010 V NAŠÍ OBCI 

 
Strana Počet hlasů 
TOP 09 43 
ČSSD 41 
ODS 27 
KDU-ČSL 26 
KSČM 22 
Zemanovci 18 
Věci veřejné 10 
Strana zelených 8 
Suverenita – blok J. Bobošíkové 6 
Česká pirátská strana 3 
Moravané 2 
Strana svobodných občanů 1 
Dělnická strana soc. sprav. 1 
Volte Pravý Blok 1 
Občané CZ 1 

 
Volební účast: 58 % 
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3 Vesnice roku  

 
ŠETŘME  

ENERGIÍ! 

 

S o u t ě ž  V e s n i c e  r o k u  
 

 

Také letos stálo zastupitelstvo Hostišové před 
otázkou, zda přihlásit naši obec do soutěže Vesnice 
roku. Nejde totiž jen o vyplnění nějakého formuláře, 
přihláška je vlastně závazek, že je obec v přesně 
vymezeném čase 90 minut představena komisi v tom 
nejlepším světle. A během doby, kterou obvykle trvá 
fotbalové utkání, je třeba připomenout historii obce, 
úspěšné aktivity posledních let, ať už se týkají 
výstavby, společenského života či ochrany životního 
prostředí, a také plány do budoucnosti.  To vše 
zaznamenávají členové komise do své paměti 

prostřednictvím připrave-
né počítačové prezentace, 
dokumentů a fotografií, 
ale také přímo svými 
smysly, když atmosféru 
obce vnímají „naživo“ 
z jejích zákoutí. 
 Jestliže se tedy zastu-
pitelstvo naší obce 
rozhodlo přihlášku podat, 

znamenalo to docela usilovnou přípravu – nachystat 
časově dokonale sladěný plán hodnotitelské 
devadesátiminutovky, vybrat objekty a aktivity, 
které budou komisi představeny, zpracovat materiály 
do počítačové prezentace a požádat obyvatele obce 
o spolupráci – máme-li přijmout vzácnou návštěvu 
do obce, měla by to být pobídka pro všechny, aby 
přispěli svou troškou.  
A tak se 9. června 2010 v pravé poledne u kaple 
zastavila dodávka, ze které vystoupili členové 
hodnotitelské komise. Obec Hostišová byla letos 
představena jako „místo setkávání“ a chtěli jsme tak 
upozornit na bohatý společenský život našich 
obyvatel. Možná i proto ještě před počítačovou 
prezentací, kterou s nečekanou profesionalitou 
připravila naše paní účetní sl. Císařová, uslyšeli 
komisaři i úryvek z letošní lednové „Svodky“, aby 
okusili něco z té atmosféry setkávání, v tomto 
případě setkávání u vánočního stromu. A pak už se 
na naše návštěvníky vyhrnula spousta faktů, 
fotografií i podnětů, před jejich očima defilovaly 
spolky a společenství, myslivci, hasiči, dětský 
divadelní soubor, Bábinky i Hostband, občanská 
sdružení Horizont i Baobaby, prostě lidé, kteří tvoří 
a zkvalitňují společenský život naší Hostišové.  
 

 

 
 

Za krásného slunného dne se vydařila i prohlídka lesní 
křížové cesty, kde se naši hosté mohli navíc pokochat 
krásnými výhledy směrem k Buchlovu a na vlastní oči 
viděli legendární hrušku prajzovku, o níž se dozvěděli 
už při povídání u kaple.  
 

 
 

Program byl zakončen v „knihovně, kde voní čaj“ 
a kde členové komise kromě drobného občerstvení 
přijali i poslední poznatky o naší krásné obci. 
Neúprosný čas však vyžadoval, aby se hosté přesunuli 
do další soutěžící obce, přišlo tedy loučení, po kterém 
si starosta se svými spolupracovníky mohl říci: 
„Podařilo se!“ 
Když tedy naše obec získá v soutěži Vesnice roku 
nějaké ocenění, bude to bezesporu zásluha všech, kteří 
mají Hostišovou rádi a nemálo pro ni dělají.  A když 
žádné ocenění nebude, co na tom – svoji obec přece 
nezvelebujeme pro 
nějakou komisi, ale 
pro nás pro 
všechny. 
  

Michal Mynář 

 

VŠÍMÁME SI 
 

Na květnové volby 
máme bohužel trva-
lou vzpomínku v po-
době autobusové 
zastávky polepené 
volebními plakáty. 
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4 Připome ňme si z historie  

 
ŠETŘME  

ENERGIÍ! 

 

ODVRÁCENÁ STRANA HISTORIE 
 

Historie nejsou jen úspěchy a vítězství, ale i přehmaty 

a prohry. Ano, to je historie a i když vzpomínáme 

nejraději na to hezké a příjemné, neměli bychom 

zapomenout i na tu druhou, odvrácenou stranu historie. 

Jinak nám hrozí, že budeme v budoucnosti opakovat 

chyby a křivdy, které jsou dnes zaplať pánbůh už jen 

smutnými historickými fakty. A k tomu se váže toto 

malé zamyšlení. 

Kaple v naší obci se nyní nalézá na docela širokém 

prostranství. Po úpravách komunikace v loňském roce, 

které byly umožněny stržením domu č. 20, tvoří 
přirozený střed upraveného prostoru, na němž se při 
významných dnech scházejí občané, tu při oslavě 
Našeho svátku, tu při uctění památky partyzána M. 

Ponížila, tu při zpěvu v čase setkání u vánočního 

stromu. Už jen střední a starší generace si může 

pamatovat dobu, kdy řada domů, začínající u křižovatky 

Knapovým, pokračovala bez přerušení až ke staré 

hospodě. Kromě již zmíněného čísla dvacet dnes v řadě 
chybí ještě dům č 19, dům pana Antonína Vojáčka.  

Kdo byl Antonín Vojáček? Nejsem zdejší, tak si můžu 

jen za pomoci fantazie skládat obraz člověka, ke 

kterému byla historie krutá a nespravedlivá. Jeden 

z největších sedláků v obci, pravděpodobně schopný 

hospodář a člověk uvyklý tvrdé práci, hrdý na svoji 

půdu i spjatý s ní potem a krví nejen svou, ale i svých 

předků. Člověk, který nechápal, že má své dobře 

fungující hospodářství začlenit do zemědělského 

družstva jen proto, že si to v padesátých letech tehdy 

neomezeně vládnoucí politická strana přála. Nechápal to 

a odmítal to. Věřil svým upracovaným rukám a své 

rodině, nevěřil politickým heslům a frázím. Jenže 

tehdejší režim nechtěl volnou soutěž schopných 

a tvůrčích lidí – nalinkoval jedinou a neomylnou 

cestu k lepším zítřkům. Kdo z jeho cesty 

vybočoval, stal se nepohodlným a nežádoucím 

a byla jen otázka času, 

kdy se najde způsob, jak 

se ho zbavit. To se stalo 

i Antonínu Vojáčkovi – 

byl zatčen, obviněn 

a odsouzen. Rozsudek 

byl především vzkazem 

pro ostatní hospodáře, kteří s přihláškou do 

družstva dosud váhali. Po doručení tohoto „vzkazu“ 

již neváhali a kolektivizace v obci proběhla bez 

nežádoucích komplikací. A pan Vojáček? Po letech 

strávených ve vězení mu bylo odepřeno vrátit se na 

Hostišovou, spolu se svou rodinou našel útočiště 
u příbuzných na Slovensku. Značná část majetku 

včetně domu a půdy mu byla zabavena a používalo 

ji zemědělské družstvo, do kterého odmítal 

vstoupit.  
 

Nemám v úmyslu stavět se do nějaké role soudce 

a hledat viníky tehdejších událostí. Už proto ne, že 

jsem sám byl v osmdesátých letech členem strany, 

která má na zločinech padesátých let největší podíl. 

Ale určitě nám neprospěje, když se budeme tvářit, 
jako bychom se za celý svůj život nedopustili 

omylu či pochybení. Určitě nám neprospěje, když 

se budeme tvářit, že Antonín Vojáček neexistoval. 

On totiž existoval. Narodil se 29. 10. 1897, 

odsouzen a zbaven majetku byl 19. 9. 1952 

a rehabilitován 2. 8. 1990. Bydlel na Hostišové 

v domě č.p. 19, nejblíže naší kapli, tam, co je to 

krásné prostran-

ství, na kterém se 

setkáváme.  
 

Michal Mynář 

 
 
 
 

 

 

VŠÍMÁME SI 
 

20. června proběhlo 
v Sokolské zahradě 
v Mysločovicích 2. 
farní odpoledne. 

 

       VŠÍMÁME SI 
 

Zábava důchodců se 
konala ve stejný den 
jako vzpomínkový 
pochod Clay-Eva. 
Opět ji zpestřil 
originální program. 
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5 Okrsková soutěž, Divadlo 

Okrsková soutěž 
 

Jako každé jaro nás opět čekala první zkouška 
fyzičky a techniky – okrsková soutěž. Letos přišla 
řada na pořádající obec Hostišovou. I přes deštivou 
předpověď počasí nám v neděli 23. 5. svítilo sluníčko 
a sešly se 4 družstva mužů, 1 družstvo žen a 7 
družstev dětí. 
  

 
 

Soutěž jsme zahájili nástupem, základními 
informacemi k organizaci a pak to vypuklo. Na start 
požárního útoku nejdříve nastoupily kategorie 
mladších a starších žáků a to se dvěma pokusy. Po 
malé přestávce určené k posunutí terčů následoval 
start žen z Hostišové a družstev mužů. Při vyhlášení 
byly vítězným družstvům rozdány propozice 
k reprezentaci na Okresním kole v Hřivínově Újezdě.  
 

Mladší žáci 
1. Mysločovice I 16,84 
2. Mysločovice II 18,23 
3. Racková 23,70 
4. Machová 24,66   

Starší žáci 
1. Racková 16,56 
2. Machová 18,87 
3. Sazovice 20,18  

 
 

Muži 
1. Hostišová 18,85 
2. Sazovice 19,24 
3. Racková 24,18 
4. Machová 37,92 
 

 

Ženy 
1. Hostišová 19,18 

 

 

Hana Pospíšilová 

 

D I V A D E L N Í  P R Á Z D N I N YD I V A D E L N Í  P R Á Z D N I N YD I V A D E L N Í  P R Á Z D N I N YD I V A D E L N Í  P R Á Z D N I N Y     
 

Tak, a zase jedna sezóna za námi. V té letošní jsme 
hráli pohádku Švec a čert. Při premiéře nám to sice 
trošku zaskřípalo, ale i o tom divadlo je. A právě to je 
na něm krásné. Ty chvíle, kdy nevíte, co se může stát 
za pět minut, kdy všichni musí zapnout a překonat 
momentální malé selhání, trému. Víte, není nic 
krásnějšího, než když pozorujete ty děti, které se na 
zkouškách hašteří a hádají, až je to někdy 
k nevydržení, jak jsou úplně jiné při představení. 
Vzájemně si najednou pomáhají. Připomínají si 
rekvizity, aby je ten druhý měl po ruce. Napovídají si 
text, pomáhají si při převlecích, povzbuzují a chválí. 
Utěšují  se, když někomu něco nevyjde. Takže tohle, 
co prožívám já v zákulisí, je pro mě také úžasné 
představení. Jenže tenhle scénář píše život a naše 
děti. A věřte, že i kdybych se snažila sebevíc, lepší 
bych nikdy nenapsala. 
 

 
 

Pohádku jsme hráli třikrát a je pravděpodobné, že si ji 
na podzim ještě zopakujeme. Chtěli bychom s ní na 
přehlídku. 
 

 
 

Co budeme hrát příští sezónu, ještě musíme vymyslet. 
Máme na to dva měsíce času. Takže nyní spolu 
s Danou Fryštackou vyhlašujeme „Divadelní 
prázdniny“. Děkujeme všem našim dětem a přejeme 
hodně krásných zážitků, dobrodružství, pokud možno 
bez úrazů, nudy a snad konečně začne svítit 
i sluníčko a zažene ty houfy krvežíznivých komárů.  
Tak zase po prázdninách.  

Zuzana Dortová a Dana Fryštacká

ŠETŘME 

ENERGIÍ! 

    

    VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

� Letos nebyl na návsi 

postaven máj. 

� Prosíme, nezapalujte svíčky 

u kříže v lese. 
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6 Události v obraze 

 

 
 

 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vzpomínkového aktu u pomníčku Clay-Eva 16. dubna se zúčastnili 

všichni tři potomci členů této paradesantní skupiny. Následný noční 

vzpomínkový pochod do Bystřice pod Hostýnem absolvoval až do 

cíle jediný Hostišovják, a to starosta. 

O týden později, 24. dubna., měly také děti svůj 

pochod Clay-Eva. Vyzkoušely si např. střelbu ze 

vzduchovky, šifrování či používání vysílačky. 

Poslední dubnový den je určen výhradně čarodějnicím! 

Ty z okolí a hlavně z Hostišové se opět slétly na Chlu-

mu. Malé i velké čarodějnice si svůj den pořádně užily.  

Měsíc květen by se neobešel bez oslavy Dne matek. Svůj program předvedly děti z Mateřské školy 

Mysločovice, hostišovský dětský ochotnický soubor podruhé představil novou pohádkovou hru Švec a čert. 

    

    VŠÍMÁME SI: VŠÍMÁME SI: VŠÍMÁME SI: VŠÍMÁME SI: Michal Mynář 
hovořil o vzpomínkovém pochodu 
v Českém rozhlase Brno.    
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7 Válka, vojna a my 

VÝSTAVA: VÁLKA, VOJNA A MY 
 

Paní Alena Pakostová už několikrát dokázala, že není 

jen zapálená knihovnice, ale taky organizátorka 

různých akcí a výstav. Tentokrát se rozhodla 

uspořádat v kulturním domě výstavu k 65. výročí 

ukončení 2. světové války na téma Válka, vojna 

a my. Téma oslovilo hlavně mužskou část naší obce, 

a tak se postupně začaly scházet různé fotky, odznaky 

a dokumenty připomínající léta strávená na vojně. 

Smutnější část zahrnovala válečná léta, hlavně 2. 

světovou válku, kterou dokumentovaly i osobní 

prožitky např. rodiny Ivana a Zuzany Dortových 

a rodiny paní Pakostové. Část výstavy byla také 

věnována gen. Karlu Janouškovi, veliteli čs. letců 

v Anglii, povýšeného do hodnosti maršála.  
 

 
 

Výstavy se zúčastnila také jeho neteř, paní Irena 

Hejlová s rodinou, která dokázala poutavě vyprávět 

o době válečné i nelehkých časech pro její rodinu 

v letech padesátých. Na výstavu bylo také zapůjčeno 

několik dobových zbraní a munice, což poutalo zájem 

především hochů všech věkových skupin.  
 

 

Kdo chtěl, mohl si i chvíli posedět a podělit se 

o zážitky nad šálkem čaje či kávy. 
 

 
 

Že výstava měla velký ohlas, svědčí i zápisy 

v pamětní knize a účast více než 200 návštěvníků 

během dvou dnů. Poděkování za uskutečnění této 

akce patří především paní Pakostové, protože jsme se 

díky tomu dozvěděli spoustu zajímavých informací 

z naší společné historie. Fotky z akce si můžete 

prohlédnout ve fotogalerii na internetových stránkách 

naší obce. 

Rudolf Karlík 

 

 
 

Výstava Válka, vojna a my byla velmi úspěšná. Dík 

patří všem, kteří výstavu navštívili a bylo jich více 

než 202. Děkuji také za dobrovolné vstupné, které 

nejen pokrylo náklady spojené s výstavou, ale 

přispělo i k zakoupení dvou 

nových regálů do knihovny. 

Těším se na vaši návštěvu při 

dalších akcích, které bude 

pořádat knihovna. 

Alena Pakostová 
 

    

    VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

V letošním roce se oslav 

osvobození obce zúčastnily 

bohužel jen Bábinky a ně-

kolik málo dalších občanů. 

ŠETŘME 

ENERGIÍ! 
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Srdečné poděkování obci Hostišová, která dne 23. 5. 

2010 v Kulturním domě uspořádala výstavu k 65. 

výročí ukončení 2. světové války na téma „Válka, 

vojna a my“! 

Velkou zásluhu na uskutečnění této výstavy má paní 

Alena Pakostová, pan Rudolf Karlík a pan starosta 

Milan Šesták. 

Ze srdce děkuji všem, že jsem se mohla zúčastnit této 

výstavy, kde byla část věnována rodině Janouškové, 

a taky sdělit nelehký úděl naší rodiny. 

Jsem dcerou Rudolfa Janouška, mám bratra Milána 

a syna Josefa. Tatínkův bratr je generál RNDr. Karel 

Janoušek, jediný maršál Československa, velitel 

a inspektor čs. letců v Anglii, který odešel na počátku 

okupace jako generál čs. letectva do zahraničí bojovat 

za Československo, a tím začalo v rodině zatýkání 

gestapem. Anna Janoušková, manželka strýce Karla, 

byla usmrcena v plynové komoře v Osvětimi, Vilma 

Jašková, sestra tatínkova, byla ubitá lopatou 

v Osvětimi, Rudolf Janoušek, bratr, byl zastřelen 

v koncentračním táboře Buchenwald, bratři Josef 

a Otto se vrátili po osvobození s podlomeným 

zdravím z Buchenwaldu a sestra Marie Helerová, 

která byla vězněná v několika koncentračních 

táborech, rovněž. 

Zatýkáním v rodině se náš život velmi změnil, byli 

jsme za okupace sledováni gestapem. Když se strýc 

Karel vrátil do Československa v roce 1945, byl 

v roce 1948 zatčen za velezradu a odsouzen – trest 

smrti, doživotí atd. Na svobodu byl propuštěn po 12 

letech v roce 1960. Od roku 1948 jsme zase byli 

hlídáni STB. 

Nepřála bych nikomu, aby něco takového musel 

prožít! Toto je daň naší rodiny. 

Když tatínka gestapo zatklo, neměla jsem ještě deset 

let a Milán neměl ani tři roky. V den mých 

dvanáctých narozenin maminka dostala předvolání na 

gestapo. Čekali jsme ji netrpělivě, zda se nám vrátí. 

Její pláč jsme slyšeli z dálky, a když přišla k nám, 

pohladila nás a řekla: „Moje děti, jste sirotci.“ Není 

dne, abych si na tatínka nevzpomněla. Byl to člověk 

laskavý, vzdělaný, plný lásky k nám. Mám 77 let 

a stále tatínka postrádám. Moje láska k tatínkovi mi 

zůstane do konce mých dnů, tak jako láska k mému 

synovi a mému druhému manželovi Čenimu.  

Přeji všem lidem, aby nikdy nemuseli trpět tak, jako 

tisíce – miliony lidí na celém světě! 

Hřeje mne u srdce, že aspoň ti, kteří se této výstavy 

zúčastnili, si uvědomili, kolik lidí obětovalo své 

životy pro nás, abychom žili v klidu a hlavně v míru. 

Chci vám všem poděkovat za vše, co pro nás děláte. 

Jste báječní lidé, kteří vědí, co je potřeba udělat, aby 

se už nikdy něco takového neopakovalo. 

Všechny vás srdečně zdravíme, přejeme vám všem 

pevné zdraví a hodně úspěchů do další tvořivé práce. 

Doufám, že naše přátelství bude i nadále pokračovat. 

Těším se na další shledání. Za celou rodinu 

Irena Hejlová, roz. Janoušková 

Milán Janoušek – bratr 

Josef Válek – můj syn 
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9 Rozhledna a kurz stavění 

ŠETŘME 

ENERGIÍ! 

O ROZHLEDNĚ A KURZU PŘÍRODNÍHO STAVĚNÍ 
 

V sobotu 19. 6. 2010 proběhlo informační setkání pro 
veřejnost o projektu lesoparku s rozhlednou na 
Hostišové, během kterého byl slavnostně položen 
základní kámen. 
Téma rozhledna na Hostišové se vyvíjí už třetím 
rokem. Na počátku toho všeho byla na černo 
postavená dřevěná rozhledna na vodojemu, jejíž 
vybudování rozpoutalo vášnivé reakce v Hostišové. 
Proběhla petiční akce, vyšlo několik emotivních 
článků v Hostišovských novinách, probíhaly bouřlivé 
diskuze v ulicích, ale i na různých jiných místech ☺… 
Pak následovalo vyjednávání se stavebním úřadem, 
obecními zastupiteli, ale i s širokou veřejností 
hostišovskou. No, a po všech peripetiích ve 
vyjednávání, které byly dlouhé a dramatické, nakonec 
dostal projekt dřevěné rozhledny zelenou. Situace se 
ovšem změnila v okamžiku, kdy bývalý ostružinový 
a malinový sad koupil pan Stanislav Uhrovič, který 
přišel s odvážnějším plánem, vybudovat rozhlednu 

kamennou. Tento projekt prošel mnoha fázemi vývoje 
a bylo do něj vloženo mnoho úsilí, energie a také 
finančních prostředků. V rámci příprav jsme se od 
něho však rozhodli odklonit. V době hospodářské 
krize a nejistoty by bylo budování takového projektu 
velmi rizikové a nemuselo by se nakonec podařit 
dotáhnout ho do konce. Zrevidovali jsme náš projekt 
a nakonec jsme se rozhodli pro koncepci dřevěné 
rozhledny s kamennou podezdívkou, která bude 
postavená z dubové kulatiny a bude 13 m vysoká. To 
je dostatečně vysoko k tomu, abychom viděli Hostýn, 
Holešovsko, Kroměřížsko, Bílé Karpaty, Buchlovské 
i Vizovické vrchy… 
 V sobotu 19. 6. 2010 proběhlo slavnostní položení 
základního kamene. Lidí se sice nesešlo mnoho, ale 
slavnostní ceremonie měla velmi pozitivní atmosféru. 
Počasí nám přálo a za doprovodu kapely Hostband 
a pod dohledem pana starosty, jsme pokropili 
a omazali kámen dobrým pivem. 

 

     

Základní kámen byl vysekán Lukášem Karlíkem, 
synem  Žánkovým. A dílo se mu náramně podařilo. 
V průběhu několika týdnů by se měly rozběhnout 
základní stavební přípravy směřující k vybudování 
rozhledny, kterou bychom chtěli zprovoznit 
nejpozději do konce příštího léta. Součástí lesoparku 
s rozhlednou bude i hospodářská budova, která bude 
vytvářet zázemí pro tento areál.  
 

V rámci našich aktivit s o.s. Baobaby se nám podařilo 
vytvořit vzdělávací projekt, který byl podpořen 
grantem Evropské unie. Na projektu se podílí několik 
českých a slovenských sdružení a zapojeni jsou 
i studenti brněnské a bratislavské fakulty architektury. 
Kurz proběhne 23. 7. - 1. 8. 2010 v Hostišové. 
Celkem 35 mladých lidí z Česka a Slovenska se bude 
zabývat tématem přírodního stavění, úsporných 
technologií a výtvarných možností přírodních materi-
álů. Společně budeme stavět malý experimentální 

domek ze slámy a hlíny, který má základní ambice 
minimalizovat výrobní náklady tak, aby byl rychle 
a svépomocně postavitelný, trvanlivý, funkční a záro-
veň výtvarně a designově zajímavý. Zapojeni budou 
mladí lidé z oborů souvisejících s přírodním stavěním 
(architekti, projektanti, výtvarníci, stavebníci, lidé 
z neziskových organizací, kutilové).  Jsme přesvědče-
ni, že téma, kterým se zabýváme – stavění ze slámy 
a hlíny - je stále v plenkách. Proto je potřeba ho dále 
prozkoumávat, rozvíjet a ověřovat.  Základním poslá-
ním našeho kurzu je vytvořit 
synergickou spolupráci mladých 
lidí z různých oborů a umožnit 
rychlejší vývoj oboru přírodního 
stavitelství. Povídání o průběhu 
kurzu a představení vytvořeného 
díla bude součástí našeho festivalu 
(pozvánka na str. 14). 

Viktor Karlík                                                                     
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10 TÉMA: Jak šetřit energií 

JAK ŠETŘIT ENERGIÍ 
 

Vytápění, větrání a klimatizace 
 

1. Větrejte krátce a intenzivně 
Při větrání je lepší vypnout topení a okna otevřít dokořán. 
Tímto způsobem se rychle vyvětrá a stěny zůstanou teplé. 
Pokud větráte při pootevřeném okně a zároveň topíte, 
velmi plýtváte. 
 

2. Zaizolujte tepelné potrubí 
Pokud máte teplovodní potrubí v nevytopených 
místnostech, měli byste je řádně zaizolovat. 
 

3. Kontrolujte radiátory 
Pokud máte vlastní topení, kontrolujte zejména oběhové 
čerpadlo. Moderní čerpadla spotřebují mnohem méně 
elektřiny. Nezapomeňte na pravidelné odvzdušňování 
radiátorů. 
 

4. Regulujte topení 
Snížení pokojové teploty o 1 oC ušetří až 6 % energie! Pro 
zdravou a ideální pokojovou teplotu stačí: v obývacích 
pokojích 18 – 20 oC, v kuchyni 16 – 18 oC, v dětském 
pokoji 20 oC a na chodbách 15 oC. 
 

5. Tajná zbraň: reflexní fólie 
Reflexní fólie stojí pár korun, ročně vám ale pomůže 
ušetřit až několik set. Umístěte ji na zeď za radiátor nebo 
za kamna, odrazí zpátky do místnosti až 90 % tepla. 
 

6. Nainstalujte si programovatelné termostaty 
Moderní termostaty dokáží nastavit teplotu přesně podle 
vašeho přání: večer vyšší, přes den a v noci nižší. Po dobu 
vaší delší nepřítomnosti místnost jen temperujte.  
 

7. V izolovaném bytě se budete cítit lépe 
Vaše tělo totiž vnímá i teplotu stěn a podlahy. V místnosti, 
kde jsou chladné stěny a pouze teplý vzduch, si většina 
z nás připadá nepříjemně. Dobrá izolace vnějších stěn, 
podkroví a spíže pomůže mimoto ušetřit více než polovinu 
nákladů na topení. Myslete na to, že až 70 % energie 
v českých domácnostech spotřebujeme na vytápění! 
 

8. Pořiďte si kvalitní okna 
Instalací kvalitních oken můžete tepelné ztráty snížit 
o více než 70 %. Taková okna mají dřevěné rámy, účinnou 
izolaci spár, dvojité sklo s nízkou hodnotou prostupu tepla 
a meziprostor vyplněný plynem s nízkou tepelnou 
vodivostí. Tato okna jsou relativně dražší, ale vložené 
náklady se vám po dobu jejich životnosti několikanásobně 
vrátí! 
 

9. Větrák nebo klimatizace? 
Víte, že malá klimatizační jednotka pro jednu místnost má 
spotřebu 1.000 wattů, tedy 16x více než velký stojanový 
ventilátor? 
 

Vaření 
 

10. Raději vydrhněte dvířka trouby 

Při každém otevření dvířek uniká asi 20 % tepla, 
sledujte pokrm raději přes sklo. 
 

11. Méně vody při vaření 
Stačí malé množství vody pro vaření vajec, brambor 
či brokolice, uvaří se ve vodní páře. 
 

12. Vařte na plynu 
Je to levnější a šetříte tím přírodu. Ztráty energie jsou 
díky přímému spalování menší, lépe se reguluje. 
 

13. Využijte veškeré teplo 
Většinou je zbytečné předehřívat troubu před 
pečením (kromě speciálních těst). Pár minut před 
dopečením troubu vypněte, využijete zbytek tepla. 
 

14. Na hrnec patří poklička 
Sníží spotřebu energie až na ¼! Tlakový hrnec ušetří 
až 70 % energie. 
 

15. Vodu na těstoviny uvařte nejprve v rychlovarné 

konvici. 
 

16. Tastujte… 
Kdo neohřívá staré pečivo v troubě, ale na nástavci 
na toastovači, ušetří až 70 % energie. 
 

Praní, sušení a koupání 
 

17. Prádlo sušte na slunci, ne v sušičce 
 

18. Nevyvařujte a nepředpírejte 
Většina bakterií se zničí při 60 %. Často postačí jen 
30 nebo 40 stupňů. 
 

19. Vždy plnou pračku 
Pračka naplněná jednou ponožkou spotřebuje stejné 
množství energie jako naplněná pračka. 
 

20. Kráká sprcha místo koupele 
Ohřev teplé vody pohlcuje nejvíce energie 
v domácnosti. Když se mydlíte nebo šamponujete, 
vodu zastavte. 
 

Osvětlení 
 

21. Používejte úsporné žárovky 
Vydrží několikanásobně déle, ušetří až 80 % 
elektřiny a jsou vhodné do lamp, které dlouho svítí. 
Tyto žárovky obsahují rizikové látky, proto nepatří 
do běžného odpadu! 
 

22. Obyčejné žárovky na WC, do koupelny a do 

spíže 
90 % energie při užití obyčejné žárovky unikne ve 
formě tepla. Má smysl je používat jen v místnostech, 
kde často zapínáte a vypínáte světlo. 
 

23. Zhasínejte světlo aneb poslední zhasíná ☺☺☺☺ 
Osvětlení spotřebuje až desetinu elektřiny 
v domácnosti. 
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11 ZŠ: Projekt Postcrossing 

Domácí spotřebiče a elektronika 
 

24. Nakupujte energeticky úsporné spotřebiče 
Označení A (nízká spotřeba) až G (vysoká spotřeba). Malé 
rozdíly ve spotřebě elektřiny se během let nahromadí do 
velkých sum. 
 

25. Nenechávejte elektroniku v pohotovostním (stand-

by) režimu 
Např. hifi systém, televizor či video. Zapojte vícero 
spotřebičů do prodlužovacího kabelu s vypínačem, který 
budete na noc vypínat, ušetříte výdaje i životní prostředí. 
Práci vám ušetří spínací hodiny. 
 

26. Vypínejte počítač 
Ačkoli na něm nepracujete, pohlcuje 70 % energie. I na 
krátkou přestávku je lepší ho vypnout. 
 

27. Kupte si LCD monitor a notebook 
Ploché obrazovky jsou energeticky šetrnější než klasické. 
Notebooky mají mnohem menší spotřebu než stolní 
počítače. 
 

28. Nenakupujte spotřebiče na baterky 
Elektrický holicí strojek, zubní kartáček apod. s přímým 
síťovým zapojením spotřebují podstatně méně energie. 
 

29. Netopte si nabíječkou 
I nabíječka, ve které není připojen telefon, obvykle 
spotřebovává elektřinu a přeměňuje ji na teplo. 
 

Chlazení a mrazení 
 

30. Chladnička a mraznička má být umístěna v chladu 
Pokud je umístíme vedle tepelného zdroje (radiátoru, 
sporáku, myčky, pračky), spotřebuje mnohem více 
elektřiny. Nejlepší umístění je chladné místo. Při každém 
stupni navíc chladnička spotřebuje o 4 % elektřiny více! 
 

31. Nepřehánějte to s chlazením 

Ideální teplota v chladničce je 7 oC. Noviny v nevyužitém 
prostoru zabrání při otvírání zbytečnému úniku chladného 
vzduchu. 
 

32. Odmrazujte mrazničku 

Rostoucí vrstva ledu zvyšuje spotřebu energie. Rychle se 
tvořící led a námraza může znamenat špatné dovírání 
dveří. Nezapomeňte je jednou za čas zkontrolovat. 
 

33. Vypínejte chladničku a mrazničku 
Pokud odjíždíte na delší dobu, vypněte lednici ze zásuvky 
a zbylé potraviny věnujte sousedům. 

 

TYTO JEDNODUCHÉ TRIKY DOKÁŽOU MĚSÍČNĚ UŠETŘIT AŽ 500 KČ. NAVÍC SNÍŽÍTE VÁŠ 
PODÍL NA VZNIKU KLIMATICKÝCH ZMĚN A NA CHODU JADERNÝCH ELEKTRÁREN. 

Zdroj: www.greenpeace.cz 

 
M e z i n á r o d n í  p r o j e k t  P o s t c r o s s i n g  

 

Žáci 5.A třídy se v hodinách anglického jazyka zapojili do 
mezinárodního projektu Postcrossing. Jedná se o výměnu 
pohlednic s lidmi z celého světa. Tato hra ovládá svět již od 
roku 2004 a dnes již čítá téměř 110 000 členů pocházejících 
z celého světa. Tímto unikátním projektem žáci získávají 
reálný kontakt s angličtinou, dozví se spoustu informací 
o různých lidech na celém světě, poznají země, do kterých se 
možná v životě nedostanou, a naučí se také praktické 
dovednosti, které již v dnešní době moc nevyužívají, a to psaní 
a posílání pohlednic. A jak to všechno funguje? Nejprve se 
musíte zaregistrovat na www.postcrossing.com  a vyplnit svůj 
profil. Poté kliknete na send a postcard a čekáte, jakou adresu 
Vám počítač vybere. Důležité je nezapomenout na pohlednici 
napsat její identifikační kód, bez kterého ji nemůže její 
příjemce zaregistrovat do systému. A poté již čekáte, kdo 
a odkud vám napíše. Nám se do dnešního dne podařilo odeslat 
30 kusů pohlednic a celkem k nám dorazilo 27 pohlednic, ale 
tato čísla se každým dnem mění. Psali jsme do různých částí 
světa – nejdelší trasu musel absolvovat pohled do Brazílie a to 
celkem 10 505 km. A nejméně procestovala pohlednice 
z Běloruska. Ta urazila jen 533 km. A co jsme se z  pohlednic 
dozvěděli? Zde jsou některé z postřehů našich žáků:  
 

• Paní  Paavalliina napsala, že bydlí v nejsevernějším městě 
Finska Kemijárvi a že tam byl mráz -39°C.  

• Psala mi paní z Velké Británie, že se dívá 
na olympiádu a že je moc bledá a že jde 
zítra do solária. 

• Heather z Austrálie jezdí na velbloudech. 

• Napsala mi paní z Holandska, že maluje 
školní knížky a má šest dětí. 

• Pan  Willemijn z Holandska pracuje na 
ministerstvu dopravy. 

• Ve finském městě Kerava se koná festival 
česneku a taky je tam cirkus. 

• Napsala mi paní z USA, že má ráda kočky 
a ráda fotografuje a že je nyní u nich 
hezké počasí. 

• Pan Maii z Thajska píše, že je už u nich 
27°C. 
 

Jsem moc ráda, že žáky nadchla komunikace 
s lidmi z různých koutů zeměkoule a že se 
také dozví spoustu zajímavostí. Doufám, že 
jejich nadšení jim vydrží co nejdéle a že se 
nejen zdokonalí v angličtině, ale také získají 
nové přátele. 

Mgr. Marcela Langerová
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Jedenáct let na myslocké faře 
 

Po jedenácti letech se páter Jan Vavřinec Černý loučí 
s mysločovskou farností. Jeho dalším působištěm 
budou Vlachovice nedaleko Valašských Klobouk. 
Ještě před odjezdem jsem požádala pana faráře 
o krátký rozhovor. 
 

 
 

Byla myslocká farnost vaší první „štací“? 
Ne, přišel jsem z Nezdenic u Uherského Brodu, kde 
jsem strávil tři roky. Byla to moje první farnost. 
Kněžské svěcení jsem přijal relativně pozdě -  v roce 
1996. Byl sem svěcen jako dominikán, bydlel jsem 
v klášteře v Uherském Brodě a dojížděl do Nezdenic, 
kde jsem obstarával farnost. 
 

Co pro vás v rámci vaší farnosti znamená 
Hostišová? 
Hostišová je jedna z vlídných vesnic, také proto, že 
se zde zachovaly velmi dobré sousedské vztahy. Moc 
se mi líbí, že se tam dodnes všichni oslovují 
„strýčku“ a „tetinko“. Tím, že není průjezdná, je to 
takový konec světa. Taky protože se tam dodržují 
tradice. Přesně se dodržuje slib daný panně Marii 
v době ohrožení morovou nákazou, že se bude sloužit 
děkovná mše svatá třikrát do roka. Také bohoslužby 
v kapličce jsou velmi příjemné. A zvláště teď, když 
okolí kapličky je tak krásně upravené. Velikou radost 
jsem měl také z křížové cesty, která byla zřízena na 
hranici lesa nad obcí. Docela bych vyzýval 
Hostišovjáky, aby tudy čas od času prošli, ztišili se 
a hlavně – aby si tam uvědomili, že k životu patří 
i oběť. Křížová cesta je nám znamením, že Bůh dal 
oběť nejvyšší, svého Syna dal za to, aby my jsme 
mohli spokojeně žít a svůj život smysluplně 
zakončit… 

Jaké bylo první setkání s Hostišovou? 
To si už nepamatuji, jsem tady už jedenáct let. Určitě 
to bylo v rámci mé povinnosti a pak jsem poznával 
další lidi. 
 

Je myslocká farnost něčím specifická? 
Každá farnost má svá specifika. Tady je farnost 
náročná tím, že se sjíždí pět obcí do farního kostela 
a tím je dost znesnadněna práce s dětmi 
i s dospělými, kteří jsou často závislí na dopravním 
spojení. Pozoruhodné je také to, že farnost patří do 
dvou okresů. Lechotice a Míškovice jsou tradičně 
obráceny na holešovskou stranu. To je silněji vidět 
zejména v Míškovicích, odkud někteří lidé jezdí do 
kostela do Holešova. Mimo jiné jsem ale rád, že náš 
farní kostel je jeden z mála, který se podařilo uchovat 
ve stylové čistotě. 
 

Stala se vám někdy situace, kdy vás někdo nebo 
něco vyvedlo z míry? 
Vzpomínám si, že když jsem si pořídil nové auto 
a zaslechl: „Pořád naříká, že nejsou peníze na kostel, 
a koupí si nové auto.“ Tak jsem se doslova vytočil. 
Tehdy jsem to veřejně otevřel a připomněl, že moje 
osobní finance a farní finance jsou dvě rozdílné věci. 
Jinak ne, po celou dobu mého působení jsem si se 
všemi rozuměl.    
 

Co vám těch jedenáct let dalo a vzalo? 
Dalo mi poznat celou řadu lidí, s nimiž jsem navázal 
osobní vztah. Stal jsem se skutečně otcem mnoha lidí, 
pokřtil jsem mnoho dětí (189), mnohé z nich dnes už 
přicházejí ke svatému přijímání, mnohé jejich rodiče 
jsem oddával. Vztahy se vytvářejí s živými i tak, že 
jsem mnoho jejich blízkých doprovodil na jejich 
poslední cestě (250). V prvních letech mého působení 
byl počet křtů a počet pohřbů za rok přibližně stejný, 
teď už to tak není, lidé si stále více myslí, že Boha 
k životu nepotřebují a děti nenechají pokřtít. Farnost 
se zmenšuje. A co mi to vzalo? Ani nevím, prožil 
jsem zde jedenáct let. Přišel jsem jako padesátník 
a dnes jsem už v penzijním věku. 
Shrnul bych to tak – prožil jsem 
zde opravdu krásných a pří-
jemných jedenáct let, za které 
jsem Pánu Bohu opravdu vděčný. 
Je to doba, jejíž otisk trvale 
zůstane v mém srdci… 

Dagmar Mynářová

ŠETŘME 
ENERGIÍ! 



 
  
 

Hostišovské noviny 
 

13 ZŠ, Pocta W. Matuškovi, HOJAHŮ 
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ENERGIÍ! 

Setkání s Tomem Hutchinsonem 
 

Ptáte se, kdo to je? Pro většinu našich žáků je to „ten pán, který 
napsal naše knížky do angličtiny“. A protože Project letos slavil 
25 let od svého prvního vydání, přijel jeho autor do České 
republiky a setkal se s některými učiteli. Já jsem patřila k těm 
šťastnějším, kteří byli na toto setkání pozváni, a vyrazila jsem do 
Brna. Na cestu jsme přibalila „birthday card“ - pěkné přání ve 
tvaru používaných učebnic, které jsme vytvořili, a těšila se na 
setkání. Tom nás všechny překvapil svým velmi příjemným 
vystupováním a seznámil nás s historií vývoje této knihy, která, 
jak už to tak v životě bývá, vznikla velkou náhodou. Po hodinové 
prezentaci nás čekal nejen slavnostní přípitek a raut, ale také 
osobní setkání s panem Hutchinsonem. 
Přání, které jsem mu jménem našich žáků předala, se mu velmi 
zalíbilo a poslal jim děkovný pozdrav. Fotografie včetně 
děkovného pozdravu a našeho přání můžete vidět na webových 
stránkách školy. 

  Mgr. Marcela Langerová 
 
 

Pocta Waldemaru Matuškovi 
 

Všichni jsme se smutkem a nostalgií zaznamenali skon velkého 

Waldy, jehož písně nás od mládí provázely, provázejí dodnes, ať 

u táboráků, na mejdanech, v rádiu. Já sám, hudebník, mám ve 

svém zlatém fondu několik jeho skvostů, na které se balí baby, 

jako Sbohem lásko, Růže z Texasu a jiné. Kdosi říkal, že Walda 

šlape jako Tatra V3S v terénu. Víte o tom, že vétřieska má 16 

mazacích míst? Já o tom neměl ani tušení, a příjemně mě to 

překvapilo. Prý ruské ponorky mají až 23 mazacích míst v pístech, 

ale prvenství našich Tatrováků niko nepřekoná. Prostě, kdo maže, 

ten jede. Stejně tak jako máslo, sádlo, či jiné mazaniny na chleba. 

Moje žena Marta uvařila marmeládu z kopretin, mazat se to 

nedalo, ale lepil jsem s tím palubky v šopě. Ty palubky, asi 

modřínové, jsem dostal od Aleše, prý nerezaví, a ve spojení s tím 

kopretinovým tmelem dostaly nádhernou růžovou barvu. Jo, 

palubky jsou od slova paluba na lodi, kde jsou dnes už kovové 

pláty. Zní to krásně romanticky – na kovové palubě stojí námořník 

a do plachet sviští jižní internet. Právě na internetu jsem našel, že 

červené víno je dobré na červené krvinky. Jo, o tom Walda taky 

zpíval – já si dám sklenici vína, to je z písničky Slavíci z Madridu. 

Přitom slavíci v Madridu nežijí, to je blbost, slavík (Slavicus 

Boemicus) žije převážně ve střední Evropě a na zimu se stěhuje na 

Zlínsko, kde vyjídá vánoční popelnice, a tím zároveň přežívá. 

Popelnice se teď vyrábí z plastu, páč ty kovové, pozinkované 

časem korodovaly a dělaly na ulici hluk. Jo, četl jsem definici 

hudby – „Hudba je sluchu libý hluk.“ A to dělal Walda. Waldo, 

děkujeme ti. Tak to je vzpomínka na Waldu.  

Milan „Pinďa“ Smolka 

Objev „HOJAHŮ“ 

(Hostišovský jazykozpytný 

historický ústav) 
 

V rámci vézkuma, choďa po hůrách, zme 

objevili svazek „zedraných spisů“ dnes 

už zapomenutýho básníka K. B. 

Hostišovského. K velikýmu překvapení 

zme zjistili, že tento Hostišovják dokonce 

ovládal i tak těžké jazyk, jako je spisovná 

čeština. Z prvního zešitu nazvanýho 

„Možná přijede i záchytka“ se nám 

podařilo přeluštiť jednu básničku. 

 

Vzpomínka na 1. máj 
 

Motto:  

Šel Frantík kolem zahrádky 

tvář měl ošlehanou mávátky 
 

Vstávej synu, vstávej dcero 

nevadí, že je ještě šero 

tak brzo vstávat není bez důvodu 

je svátek práce 

půjdem do průvodu 

ulicemi města budou kráčet šiky 

jak před dvaceti lety 

tak za první republiky 

(přišlo to k nám z Ameriky) 

uvidíte tolik rozjásaných tváří 

dělníci, rolníci drží se za ruce s milionáři 

mávátka se třepou 

prapory vlají 

aspoň se lidi zadarmo nají 

valí se valí jednolité davy 

uvidíte děti 

to bude slávy 

 

Vtom jsem se probudil 

rychle oblékl tepláky 

a vzhůru na pole 

zasadit zemáky 

 

Do dalšího kvartálu 

„HOJAHŮ“. 

Karel Jurčík
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Komponovaný hostišovský festival 
 

Postupně se nám blíží 
Komponovaný hos-
tišovský festival (13. – 
14. 8. 2010), na kterém 
i letos budou k vidění 
a slyšení výborné kape-
ly, zajímavé přednášky 
a projekce filmů… 
Můžete se také těšit na 
fireshow, pouštění 
obřích draků, noční 
pozorovaní hvězd, 
vzlétnutí horkovzduš-
ných balónů, dětský 
výtvarný koutek 

a bohaté občerstvení všeho druhu… 
Na náš festival jezdí lidé z přilehlého okolí, ale i z 
velkých dálek. Co se nám ale moc nedaří je probudit 
zájem lidí z Hostišové. Proto jsme se rozhodli, že letos 
budou mít všichni Hostišovjáci vstupné zdarma.  

Viktor Karlík 
 
 
 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

VŠÍMÁME SI 
 

� Na Strážné se začalo se bagrovat. 
� U kulturního domu zmizely vrby. 
� Přemnožili se komáři a slimáci. 

KOŠTOVÁNÍ SLIVOVICE 
 

Koštování slivovice je naplánováno na 
4. září 2010.  

Výsledek soutěže  
Vesnice roku 

2010 
 

V letošním roce naše 
obec nezískala žádnou 
cenu v podobě stuhy. 
Byla oceněna za 
udržování tradičních 
duchovních hodnot.  

VÝLET DO GALAXIE ZLÍN 
 

Dětský den si letos děti i mnozí 
z dospělého doprovodu užili v zábav-
ním parku Galaxie Zlín v pátek 25. 6. 


